
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

Grantová komise Rady HMP pro oblast i  sociá lní ,  zdravotní a prevenci  

 

 

 
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ GRANTOVÉ KOMISE RADY HMP PRO OBLASTI SOCIÁLNÍ, 

ZDRAVOTNÍ A PREVENCI ZE DNE 22.10. 2020, 13.30 hod. 
Distanční forma prostřednictvím videokonference 

Přítomni 

Mgr. Milena Johnová (předsedkyně komise), prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc. 
(část), Mgr. Eva Horáková PhDr. Tomáš Klinecký, Ph.D., Zbyněk Roboch, BA, Ing. 
Patrik Nacher (část), Ing. Miloš Růžička (část), Mgr. Štěpán Ripka, Mgr. Kamila 
Pádecká (tajemnice komise) 

Omluveni Mgr. Nina Janyšková, Mgr. Hana Kubíková 

Celkový počet členů komise: 11 (10 + 1 odstoupil), přítomných: 6 (8), grantová komise je 
usnášeníschopná. Jednání bylo zahájeno 13.40 hod. a ukončeno 14.35 hod.  

Před jednáním seznámila tajemnice komise členy se skutečností, že odbor zdravotnictví 
MHMP nebude předkládat návrhy na poskytnutí mimořádných dotací, proto nebude druhý bod 
zařazen do programu. Zpráva byla přijata z odboru ZDR prostřednictvím e-mailu Bc. Syřínkové 
v den jednání v 11 hod. 

Program jednání: 
 

1. Návrh na poskytnutí finančních prostředků formou jednorázové účelové 
individuální neinvestiční dotace v roce 2020 – sociální oblast 
- Žádost organizace Charita dětem  
- Žádost organizace Rosa – centrum pro ženy, z.s. 

 
Schválení programu:  
Pro návrh: 6 
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0 
Návrh byl přijat. 
 
Průběh jednání: 
Jednání zahájila předsedkyně Mgr. Johnová. Ověřovatelem zápisu byl stanoven                 
PhDr. Klinecký. Sčítáním hlasů byla pověřena Mgr. Pádecká. Schválena byla přítomnost hosta 
PhDr. Terezy Eichlerové. 
 
 
AD 1)  
NÁVRH NA POSKYTNUTÍ FINANČNÍCH PROSTŘEDKŮ FORMOU JEDNORÁZOVÉ 
ÚČELOVÉ INDIVIDUÁLNÍ NEINVESTIČNÍ DOTACE V ROCE 2020 – SOCIÁLNÍ OBLAST 
 
K tématu hovořila PhDr. Eichlerová. Celková požadovaná částka ve dvou projektech je 
235 000 Kč. 
 
13.45 připojil se Ing. Růžička (počet: 7) 
 
Projekt Charita dětem, z.s. – Dejme dětem šanci 
 
V rámci akcí, pořádaných organizací Charita dětem, je umožněna dětem z dětských domovů 
aktivní účast na programu formou tanečního, pěveckého, hereckého vystoupení, na které se    
v průběhu roku připravují. Letos proběhne 11. ročník a akce se zúčastní cca 400 dětí z různých 
dětských domovů.  
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Žadatel nežádá o mimořádnou dotaci poprvé; již v uplynulých třech let byl upozorněn na 
nutnost podat řádnou žádost prostřednictvím klasického grantového programu Akce 
celopražského významu, této možnosti však nevyužil. Z tohoto důvodu odbor SOV 
nedoporučuje projekt podpořit mimořádnou individuální dotací. 
 
 
Podpořit projekt organizace Charita dětem, z.s. částkou 35 000 Kč formou individuální 
dotace: 
Pro návrh: 0 
Proti návrhu: 3 
Zdržel se: 4 
Návrh nebyl přijat. 
Dotace nebyla doporučena. 
 
13.50 připojil se Ing. Nacher (počet: 8) 
 
ROSA – Azylový dům pro ženy oběti domácího násilí a jejich děti 

 
Podstatou žádosti o mimořádnou dotaci organizace Rosa – centrum pro ženy, z.s. (dále jen 
Rosa) je nutnost odvést odboru SOV MHMP částku 915 000 Kč. Částku vyčíslili zástupci 
MPSV, kteří v roce 2019 kontrolovali financování projektu za období 2017/2018 a označili část 
nákladů za neuznatelné v rámci programu ESF, i když byly součástí schváleného projektu.  
Kontrola MPSV označila za neuznatelné náklady činnosti, které tvoří integrální součást služeb 
(centrální pracoviště, telefony a mzdové náklady), které jsou nutné pro poskytnutí komplexní 
služby ženám - obětem dlouhodobého násilí, ohroženým na životě. Zástupci MPSV ale 
pohlíželi na azylové ubytování pro oběti domácího násilí jako na jakýkoli běžný azylový dům. 
Azylový dům ROSA je přitom jeden z pouhých tří azylových domů s utajenou adresou v ČR se 
specializovaným zaměřením na oběti domácího násilí.  
Ze stanoviska vedení oddělení evropských fondů vyplývá, že nedoporučuje žádost podpořit. 
 
P. Klinecký doplnil, že se jedná o jedinečnou službu, velmi potřebnou, z evropských fondů jim 
byla vyčleněna podpora ve výši 9 913 000 Kč. Rosa získala splátkový kalendář na tři roky, aby 
mohla vyměřenou částku splatit. Přestože byl organizaci poskytnut splátkový kalendář, bude 
pro ni složité částku uhradit. 
 
Pí radní Johnová a p. Růžička navrhli, aby byla žádost stažena z programu, a to především 
z důvodu podání vysvětlení k zamítavému stanovisku vedoucího odd. evropských fondů PhDr. 
Uhlíka. 
Z diskuse vyplynulo, že není jednoznačné, jestli se všichni členové komise ztotožňují 
s názorem MPSV; ani samotné ministerstvo není jednotné ve věci uznatelnosti nákladů – také 
existují různé pohledy na tento konkrétní případ. 
P. Klinecký dodal, že s organizací bylo opakovaně jednáno ve snaze celou věc objektivně 
posoudit. Také souhlasil s tím, aby byla žádost odložena, a přislíbil, že odbor SOV poskytne 
více podkladů.  
Kontrola organizace Rosa byla provedena také odborem kontrolních činností MHMP, a nálezů 
bylo i více než v případě MPSV.  
 
Odpojil se prof. Dlouhý (počet: 7) 
 
P. Ripka podpořil hlasování, p. Roboch se přiklonil k možnosti stáhnout bod z programu a p. 
Nacher se vyjádřil, že by žádosti vyhověl. P. Růžička se ztotožnil s názorem p. Robocha s tím, 
aby byl nejdříve vyjasněn postoj MPSV. 
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Přerušit bod jednání a požádat odbor SOV o dodání podrobnějších podkladů k této 
žádosti: 
pro: 3 
proti: 3 
zdržel se: 1 
Návrh nebyl přijat. 
 
Vzhledem k tomu, že nebyl přijat návrh o odložení tohoto bodu, bylo hlasováno o podpoře 
žádosti organizace Rosa. 
 
Podpořit žádost organizace ROSA – centrum pro ženy, z.s. požadovanou částkou 
200 000 Kč: 
Pro návrh: 7 
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 1 
Návrh byl přijat. 
 
 
Příští termín setkání Grantové komise Rady HMP pro oblasti sociální, zdravotní a 
prevenci bude vyhlášen dle potřeby.  
 
 
Zapsala 22. 10. 2020: 
Mgr. Kamila Pádecká, tajemnice komise 
 
Ověřil 26. 10. 2020:  
PhDr. Tomáš Klinecký, člen komise 
 
Předsedkyně komise: 
Mgr. Milena Johnová 


